
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. S 449, som Folketingets Sundhedsud-

valget har stillet til ministeren for sundhed og forebyggelse den 

13. juni 2008 
 

Spørgsmål nr. 449: 
"Ministeren bedes oplyse i hvilket omfang den øgede fokus på sikkerheden ved den 

medicinske antipsykotiske behandling vil blive fulgt op med flere midler og eller 

initiativer til uafhængig forskning omkring virkning, bivirkning i forbindelse med 

antipsykotiske behandling – både når der behandles med et enkelt præparat og i en 

kombinationsbehandling med flere præparater." 

 

Svar: 
Fra centralt hold planlægger vi flere initiativer for at undersøge emnet vedrørende 

virkning og bivirkninger ved antipsykotisk behandling nærmere.  

 

Styrelsen vil i samarbejde med Lægemiddelstyrelsen i efteråret 2008 foretage en ny 

undersøgelse med henblik på at afdække forbruget af antipsykotiske lægemidler 

hos personer over 18 år.  

 

Sundhedsstyrelsens Enhed for Tilsyn planlægger endvidere i samarbejde med em-

bedslægerne et tilsynstema for 2009, som omhandler behandling med antipsykoti-

ske lægemidler til psykotiske patienter på kommunernes psykiatriske bosteder.  

 

Herudover er der i regi af det Strategiske Forskningsråd afsat ca. 150 mio. kr. i 

perioden 2008 – 2010 til klinisk forskning i 2009. Disse penge uddeles efter ansøg-

ning, og vil blandt andet kunne tildeles projekter, der undersøger virkning og bi-

virkning af medicinske præparater.  
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